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I brev af 5. juli 2007 stiller Socialudvalget mig følgende spørgsmål nr. 29 ved-

rørende B 130: Forslag til folketingsbeslutning om en handlingsplan for blin-

des og svagsynedes deltagelse i alle samfundsforhold, som jeg herved skal be-

svare: 

 

Spørgsmål 29: 

  

Ministeren bedes redegøre for rabatordningerne for blinde og stærkt svagsyne-

de inden for den regionale kollektive trafik, herunder hvem der har ansvaret for 

indgåelse eller ophør af disse rabatordninger, og om der er sket ændringer af 

rabatordningerne efter kommunalreformen trådte i kraft. 

 

Svar: 

 

Socialministeriet oplyser, at ministeriet yder tilskud til rabatter til blinde og 

stærkt svagsynede i den regionale kollektive trafik. Kravet i ordningen er ca. 50 

pct. rabat på billetter til denne trafik. Uden for hovedstadsområdet ydes til-

skuddet direkte til trafikselskaberne, hvorimod tilskuddet administreres af 

Dansk Blindesamfund inden for hovedstadsområdet. Ordningen eksisterede 

også før kommunalreformen trådte i kraft.  

Som alle øvrige billet- og taksttilbud inden for den regionale kollektive trafik er 

det trafikselskaberne, som har ansvaret og kompetencen til etablering af rabat-

ordninger, indenfor de rammer som trafikselskaberne er givet. 

Visse trafikselskaber giver blinde og stærkt svagsynede mulighed for at rejse på 

billet til børnetakst mod forevisning af medlemskort til Dansk Blindesamfund 

og herudover medtages en evt. førerhund gratis. Andre trafikselskaber har sær-

lige rabatordninger f.eks. årskort til en særlig pris. 

På baggrund af oplysninger fra visse trafikselskaber er det umiddelbart vurde-

ringen, at der ikke er sket ændringer af rabatordninger alene som følge af 

kommunalreformen. Da det ikke har været muligt at indhente oplysninger fra 

alle trafikselskaber kan det dog ikke udelukkes, at der er sket ændringer. 
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